

CHOLÉRA.

CHOLERA.

CAS DE CHOLÉRA DÉCLARÉS DANS LES PORTS DE L'ASIE DU 22 AVRIL AU 7 JUILLET, 1934. *

CHOLERA CASES REPORTED IN PORTS OF ASIA FROM APRIL 22ND TO JULY 7TH, 1934. *

Ville	Semaine se terminant le: — Week ended:											Index	Maximum	Minimum	Town
	28.IV	5.V	12.V	19.V	26.V	2.VI	9.VI	16.VI	23.VI	30.VI	7.VII				
Bombay	2	2	0	0	5§	0	2	0	0	0	0	1†	3† 1928	0†	Bombay
Colombo	0	0	0	0	0	0	0	1	0	0	0	0	1 1928	0	Colombo
Madras	0	0	0	0	1	0	8	12	3	2	1	1†	5† 1928	0†	Madras
Calcutta	141	141	89†	158	166	105	75	85	111	100	86	35†	54† 1931	2†	Calcutta
Chittagong	3	2	5	8	3	0	2	3	0	1	1	0†	1† 1931	0†	Chittagong
Rangoun	0	0	0	0	1	0	0	0	0	0	0	0†	1† 27-30	0†	Rangoun
Pnom-Penh	0	0	1	2†	0	0	0	0	0	0	0	3	9 1930	0	Pnom-Penh
Baclieu	0	0	0	0	0	0	0	2†	Baclieu
Fort-Bayard	0	0	0	0	0	1	0	0	Fort Bayard
Canton	0	0	0	0	0	0	1	0	0	15	96 1932	0	Canton

* Cf. note p. 334. † Décès. — Deaths. § Dont 4 cas importés. — Including 4 imported cases.

Asie : INDE BRITANNIQUE. — Au cours de la première semaine de juillet, le nombre des cas de choléra enregistrés à *Calcutta* a été de 86 avec 27 décès. Un nouveau cas isolé a été déclaré à *Chittagong* et une autre à *Madras*. Au cours de la même semaine, 171 cas de choléra avec 48 décès ont été déclarés dans la Présidence de Bombay; dans les Provinces Centrales, l'épidémie a continué

Asia : BRITISH INDIA. — During the first week of July, the number of cholera cases recorded in *Calcutta* was 86 with 27 deaths. A fresh isolated case was reported at *Chittagong* and another in *Madras*. The same week, 171 cases of cholera with 48 deaths were notified in the Bombay Presidency; in the Central Provinces, the epidemic continued to spread with 1,157 cases and 787 deaths. In

à progresser avec 1.157 cas et 787 décès. Dans la Présidence de Madras, par contre, une légère régression a été observée avec 51 cas et 44 décès.

Il en est de même en Birmanie, avec 19 cas et 10 décès.

Au cours de la semaine précédente, terminée le 30 juin, 3 cas de choléra avaient été déclarés au Pendjab.

INDE FRANÇAISE. — Au cours de la semaine finissant le 9 juin, un cas mortel de choléra a été signalé à Chandernagor.

INDOCHINE FRANÇAISE. — Au cours de la première décade du mois de juin, un seul cas mortel de choléra a été relevé dans l'ensemble de l'Union, au Cambodge.

PHILIPPINES (ILES). — Un premier cas de choléra a été signalé à *Manille* au cours de la semaine finissant le 30 juin. Le dernier cas relevé dans ce port s'était produit en octobre 1932 et les derniers cas relevés dans l'archipel avaient été signalés au début d'avril 1934.

SIAM. — Un premier cas de choléra a été signalé le 2 juillet, à l'embouchure de la Menam, au Sud de Bangkok, dans la province de Smud-Prakar (*Paknam*). Aucun cas nouveau n'a été enregistré entre le 3 et le 7 juillet.

the Madras Presidency, on the other hand, a slight improvement took place with 51 cases and 44 deaths. Such was also the case in Burma with 19 cases and 10 deaths.

The previous week ended June 30th, 3 cholera cases had been reported in the Punjab.

FRENCH INDIA. — During the week ended June 9th, a fatal case of cholera was reported at Chandernagore.

FRENCH INDO-CHINA. — During the first ten days of June, a single fatal case of cholera, which occurred in Cambodia, was reported in the whole of the Union.

PHILIPPINE ISLANDS. — A first case of cholera was reported in *Manila* during the week ended June 30th. The last case notified in that port had occurred in October 1932; the last cases in the archipelago were reported in April 1934.

SIAM. — A first case of cholera was reported on July 2nd at the mouth of the river Menam, south of Bangkok, in the province of Smud-Prakar (*Paknam*). No further case was recorded between July 3rd and 7th.